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Post Box 54, 54122 Skövde • Besök Kaplansgatan 16 a •  

E-post utbildning@skaraborg.se • Webb www.utbildningskaraborg.se 

PROTOKOLL 

Tid och plats Fredag den 26 maj 2023, KS-salen, Skövde stadshus 

 

Beslutande Anneli Alm, Tidaholm 

 Leif Carlsson, Töreboda 

Pär Arvidsson Fäldt, Lidköping 

 Harald Lundqvist, Karlsborg 

 Zophia Zander Norell, Tibro 

Maria Appelgren, Mariestad 

   Karina Bronell, Falköping 

  André Essebro, Vara 

  Hanna Olofsson, Götene 

  Ann-Charlotte Lilja, Falköping 

  Elin Liljebäck Nilsson, Skara 

   Mari-Louise Brage, Hjo 

   Tina Hededal, Essunga 

 

Ej närvarande  Grästorps kommun, Gullspångs kommun, Skövde Kommun 

  

Övriga deltagande     Hillevi Larsson, Skaraborgs Kommunalförbund 

  Veronica Palmborg, Kompetensnavet 

 

Utses att justera  Mari-Louise Brage, Hjo Kommun 

 

Sekreterare  ______________________  Paragrafer 48 - 62 

 Hillevi Larsson 

Ordförande  ______________________    

 Karina Bronell 

Justerande  ______________________  
 Mari-Louise Brage 

 

 

§ 48 Mötets öppnande 

Ordföranden öppnar mötet.  

 

§ 49 Val av justerare 

Till att justera dagens protokoll väljs Mari-Louise Brage. 

 
§ 50 Förra mötets protokoll 

 

SKOL-  OCH  UTB ILD NI NGSCH EF ER  
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Mötet beslutar att: 

Lägga förra mötets protokoll till handlingarna. 

 

§ 51 Info om YH – Veronica Palmborg 

Veronica delgav först en uppdatering och uppfriskning kring Kompetensnavet. Därefter en 

fördjupad information om Yrkeshögskoleutbildningar.  

Presentation finns på Teams.  

 

§ 52 Frågor från elevhälsonätverket 

Erbjudande att delta i länsgemensam verksamhetsutveckling mellan vårdgivare inom 

kommunernas elevhälsa 

 

Elevhälsochefsnätverket i Skaraborg vill gärna delta i arbetet men ingen kommun kan 

avvara 10% sjuksköterska med medicinskt ledningsansvar (MLA) och Verksamhetschef med 

legitimation. Elevhälsonätverket har en tanke om att kunna utse två gemensamma 

representanter som kommunerna finansierar tillsammans.  Alltså 2 x 10 % = 20% som 

fördelas på de 15 kommunerna.  

 

Elevhälsonätverket har lagt in ett extra möte den 26 maj för att kunna ge slutligt svar i 

frågan. Under förmiddagen stäms skolchefernas ställningstagande av med 

elevhälsonätverket. Ekonominätverket får uppgiften att se över finansieringen. Det kan 

kanske lösas med en IKE-faktura som delas upp enligt den vanliga fördelningssnurran. 

Representanter förslås bli Liselott Everhag Winbladh, elevhälsochef och MLA Vara 

kommun och (preliminärt) Pernilla Gustafsson MLA Lidköping.  

 Efter kontakt med processledare Anna Lindelöf så finns ingen sluttid för utvecklingsarbetet 

utan att det är viktigt så länge som Millenium är i drift. Elevhälsocheferna föreslår att beslut 

om uppdraget 2x10% tas om ett läsår i taget för att utvärdera och se på behoven framåt. 

Första mötet för HT23 är den 21/8 kl 13.00-16.00. 

Gustav Grunselius meddelar representanterna till processledare Anna Lindelöf och står som 

ansvarig för representationen från Skaraborg. Pernilla anmäls som preliminär.  

Beslut: 

Att ställa sig bakom delta i delta i länsgemensam verksamhetsutveckling mellan vårdgivare 

inom kommunernas elevhälsa med två gemensamma representanter som kommunerna 

finansierar tillsammans. 

 

§ 53 Naturbruksavtalet 

Kommunerna har fått ut förlängningsavtal för 2024. Viktigt att alla svarar snarast men före 

semestrarna.  
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§ 54 Vux – Bilaga: ekonomiska villkor och förutsättningar  B 

Skolcheferna fick vid förra mötet en dragning om den nya ekonomiska bilagan. Skolcheferna 

har tidigare ställt sig bakom skrivning kring frisök för Vård och omsorg.  

 

Ledningsgruppen för KomX föreslår att halva medfinansieringen för Yrkesbyrån tas från 

den gemensamma kassan. Resterande del för Yrkesbyrån kommer att faktureras inom kort 

till kommunerna. Medfinansieringen för VO (hösten) tas ur den gemensamma kassan enligt 

tidigare beslut.  

 

Beslut: 

Att ställa sig bakom den ekonomiska bilagan till samverkansavtal för vuxenutbildningarna i 

Skaraborg 

Att halva medfinansieringen för Yrkesbyrån tas från den gemensamma kassan och 

resterande del för Yrkesbyrån kommer att faktureras till kommunerna  

§ 55 Gymnasieavtalet 

Samverkansavtal för gymnasieutbildningarna i Skaraborg har varit uppe i flera olika nätverk 

och grupper. Förutom nätverken för IM och gymnasiet, skolchefsnätverket, det politiska 

ordförandenätverket och kommunchefsgruppen har avtalet även varit i direktionen den 12 

maj.  

Punkten var en informationspunkt och därmed kommer den upp för beslut på nästa möte 

(16 juni). Därefter, om beslutet är positivt, tas avtalet till respektive kommuns 

utbildningsnämnd och/eller kommunstyrelse för beslut om att antas. Samverkansavtal för 

gymnasieutbildningarna i Skaraborg träder i så fall i kraft vid årsskiftet.  

 

§ 56 Dialog i basgrupper om nätverken och dess uppdrag 
Sammanställning av skolchefernas dialog i grupp  

Skolcheferna gör ett omtag kring professionsnätverken som en del i utvecklingsarbetet 

utifrån nyligen antagen Samverkansstrategi.  

Nätverken föreslogs klustras enligt utskickad tabell för att mera avgränsa frågorna och 

möjliggöra samarbete mellan skolchefer. 

 

Det finns behov av att nätverka i vardagliga frågor. Det bör både finnas utrymme för 

representanternas egna frågor och det övergripande utifrån samverkansstrategin. Det är av 

stor betydelse att nätverket tar med sig frågorna hem till kommunerna. Nätverken ska 

representeras av personer med verkligt mandat, då blir det även angeläget att delta. 

Uppdragen behöver spetsa uppdragen för ökad relevans. Några nätverk är nödvändiga 

utifrån uppdrag/leverans. Nätverken bör följas upp på skolchefsmötena. 

 

Skolchefer som ansvariga för nätverk 

• Minst en skolchef ska närvara vid mötena 
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• Effektfull planering av möten (tidpunkt, agenda) 

• Agendasättande 

• Önskvärt fredagar men i praktiken omöjligt för alla 

• Samplanering utifrån behov men troligen inte möjligt som utgångspunkt (dubblerad 

bemanning) 

• Arbetssätt med arbets-/beredningsgrupper (presidium) uppfattas positivt och kan 

med fördel spridas till fler.  

• Ansvar för skolchefsrepresentanten att föra frågor vidare.  

 

Övriga förslag: 

- Ansvarig rektor i respektive kommun informerar närmaste chef vid frånvaro på 

nätverksträffen. 

- Vartannat möte digitalt och vartannat möte fysiskt. 

- Ska ersättare skickas till nätverksmötet då ordinarie representant har förhinder? 

- Om alla kommuner har möjlighet att skicka två representanter till de nätverk 

förskola, grundskola, gymnasieskola, som även har verksamhetschefer tror vi att 

representationen från kommunerna skulle öka. Likvärdighet - stora och små 

kommuner.  

- Kommunalförbundet hjälper till med att hålla listorna med representanterna på 

respektive nätverk uppdaterad.  

 

KAA 

Nätverket ”väntar” på andra nätverk (VUX och IM) för att komma vidare. T ex kring frågor 

om möjlighet att påbörja studier inom VUX före 20-års ålder, IM på gruppnivå. Viktigt med 

det kollegiala då man ofta är ”ensamspelare” 

 

Samverkan med VUX, IM, ev GY (beroende på vart snittet mellan IM och GY läggs). Ev 

involverande av AME.  

 

SIKT 

Effektivisering genom digitalisering. Spridning av exempel mellan kommuner. Behöver 

fortsatt vara problemlösare (ex DNP, nationell dig strategi) men också för pedagogisk 

utveckling med digital teknik (t ex förstärkning delen som idag befolkas av IKT-pedagoger. 

Önskemål om gemensamma inköp a la GR. 

 

Samverkan med Grundskolan, SKIS 

 

SKIS 

Göra det möjligt att SKIS agerar i relation till skolchefer och andra nätverk genom störning, 

stöd, strategisk påverkan. Andra nätverk ska kunna efterfråga stöd (genom 

skolchefsgruppen), fokus på uppgifter som gör det effektfullt (kvalitet, resurssnålhet) för 

kommunerna (huvudman/skolnivå). Mycket varierande förutsättningar utmanar för detta 

nätverk (närvaro, fokus) – blandade roller. 
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Samverkan med Grundskolan, SIKT 

 

SYV 

Vägledning utifrån dimensioneringsuppdraget. Båda delarna av strategin är högst påtagliga 

för SYV. SSA-arbete (genom projekt m m). Möter en styrgrupp med ffa närvaro av GY/IM. 

Har över tid varit en utmaning med SYV-representant från VUX vilket är viktigt att komma 

tillrätta med. Upplever utmaning (ensamma bärare) när man för åter frågor på hemmaplan.  

 

Samverkan med Grundskolan, IM, GY, VUX, KAA 

 

VUX 

Dimensioneringstänket behöver in på ett påtagligt sätt. När dimensioneringskartan är lagd 

behöver delar som inte är täckta tas om hand när det står klart vilka det är. Snabbare vägar. 

Inskrivning på vux före 20 års ålder – förhållningssätt. Elever som utmanar. 

Kvalitetsaspekter av VUX.  

 

Samverkan med KAA, IM, GY, SYV 

 

Ekonomi 

Är och bör vara tydligt uppdragsstyrda. Uppdrag från skolcheferna och andra nätverk.  

 

IM 

Nätverket framhålls som ett centralt nätverk i samverkan med flera andra nätverk.  

 

Samverkan med KAA, vux och grundskolan nämns särskilt.  

 

GY  

IM-rektorsperspektivet saknas i GY-nätverket.  

 

Anpassad grundskola/gy  

Viktigt erfarenhets- och professionsutbyte. 
 

Skolcheferna enas om en arbetsgång: 

1) Kommunalförbundet sammanställer inspel från basgrupperna den 26/5 och skickar 
ut till skolcheferna 

2) Ansvariga skolchefer för resp nätverk skapar ett ”provtänk” kring uppdrag 
3) Ansvariga skolchefer för resp nätverk presenterar och bereder ”provtänk” i nätverket 
4) Nätverken lämnar in förslag till uppdrag senast 30/9 till presidiet  
5) Skolchefsgruppen behandlar förslagen 

  

§ 57 Fullföljda studier – Kunskapsnoden – kompletterande statistik  

Analys och utveckling av modell för uppföljning av elevresultat (åk 6-9) 

Kunskapsnod Fullföljda studier Skaraborg har anlitat Lysio Research med syfte att kartlägga 

faktorer som har en effekt på elevresultaten i kommunerna (åk 6-9) samt för att ta fram 

nyckeltal för att kunna följa upp faktorerna på skolnivå. I leveransen skall även ingå en 
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analys av hur skolorna presterar när det gäller de olika faktorerna och hur deras resultat står 

sig sett till skolans demografiska förutsättningar.  

Ambitionen är att: 

 

• Kartlägga hur… 
- Skaraborg som helhet särskiljer sig från övriga landet 
- enskilda skolor skiljer sig från varandra och landet 

 

• Se vilka faktorer som behöver fokuseras på för att stärka elevresultat 
- i Skaraborg 
- på enskild skola 

 

För att lyckas krävs att även förklarande ”bakgrundsfaktorer” kartläggs. 

Referensgrupp för uppdraget är SKIS-nätverket. 

Styrgrupp för uppdraget är styrgrupp för Kunskapsnod Fullföljda studier. 

Resultatet har presenterats muntligt för styrgruppen den 26 april.  

  

§ 58 Rapportering från arbetsgrupper 

Regionövergripande nätverk fullföljda studier. Hillevi har varit på möte med VGR och de 

andra delregionernas kunskapsnoder för att möte utvärderare från WSP som utvärderar 

samverkan i regionen utifrån tilldelade medel.  

Politiskt ordförandenätverk 28/4. Kort rapportering från senaste mötet. Anteckningar är 

utskickade. 

 

 § 59 Aktuell rapportering från nätverken 

Styrgruppen för SYV har träffats. De fick en dragning kring TSI (tidiga samordnade 

insatser). Karin Ahlqvist och Emmelie Alvarsson erbjuder utifrån sina uppdrag i 

Vårdsamverkan Barn och Unga att komma och föredra om partsamverkan och TSI. Stort 

engagemang för frågan i styrgruppen.   

IM – oro i nätverket att IM kommer att få ökat elevantal. Signaler kommer från grundskolan 

om denna risk.  

 

§ 60 Tema Förändringsledarskap            

Skolledarkonferens 13 mars 2024.  

Observera att datum för nästa års skolledarkonferens nu är fastställt. Bra om kommunerna 

redan nu lägger in det i verksamheternas kalendrar för att undvika krockar med annat 

viktigt.  

Studieresa 25-27 oktober 2023  

Vi har önskemål att träffa strategiska personer och/eller personer som arbetar med 

operativa frågor av övergripande karaktär. Vi har frågor kring hur dimensioneringen har 

påverkats i de olika skolformerna, hur den sociala hållbarheten påverkats, vilka olika 

anpassningar man har gjort etc. Vad är deras strategiska plan nu? 
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Inför resan behöver pressmeddelande skrivas, syfte och agenda formuleras, kommunikation 

i nämnd före och efter göras m.m. Frågor behöver även förarbetas och planeras. 

  

§ 61 Övriga frågor 

Remisser – inga aktuella remisser. 

Examenspresent lärarstudenter. Lotta Engelbrektsson på kommunalförbundet ombesörjer 

inköp av examensgåvor och Anneli överlämnar dessa vid examen den 2 juni.  

Nämndsbeslut angående Samverkansstrategin skickas till Hillevi.   

Läraravtal. Kan vi göra något gemensamt? Förslag att ta upp som punkt vid nästa 

skolchefsmöte.  

Kommunikation. Hillevi lyfter behovet av att vi bättre kan kommunicera utåt allt bra som 

görs i samverkan utifrån Utbildning Skaraborg. Exempel som ska kommuniceras i olika 

kanaler är samverkansstrategin och gymnasieavtalet när dessa blir fastställda och alla beslut 

fattade.  

  

§ 62 Avslutning   

Ordförande avslutar mötet.  

 

Nästa möte: 25 augusti 

 


